

**VILLAGE OF TIDE HEAD
REGULAR MONTHLY MEETING**

March 7, 2018

**OPENING OF MEETING AND WELCOMING
REMARKS**

The Regular Monthly meeting of the Tide Head Village Council was called to order by the Chairperson, Mayor Hunter at 7:00 P.M. in the Tide Head Council Room.

ATTENDANCE

Mayor Randy Hunter
Deputy Mayor Patrick Lanteigne
Councillor Cathy McDavid
Councillor Mark St.Onge
Administrator Angie Irvine
One member from the public

APPROVAL OF AGENDA

It was moved by Councillor St.Onge and seconded by Deputy Mayor Lanteigne to approve the agenda with the addition of item E. CBDC Membership and item F. Restigouche Community Transport. Motion carried.

DISCLOSURE OF INTEREST

None

APPROVAL OF MINUTES

It was moved by Councillor McDavid and seconded by Deputy Mayor Lanteigne that the minutes of the last regular meeting of February 14, 2018 be approved as circulated. Motion carried.

**BUSINESS ARISING FROM THE PREVIOUS
MINUTES**

None.

**VILLAGE DE TIDE HEAD
RÉUNION MENSUELLE ORDINAIRE**

Le 7 mars 2018

**OUVERTURE DE LA RÉUNION ET MOTS DE
BIENVENUE**

Le Maire Hunter assume la présidence et ouvre la séance de cette réunion mensuelle ordinaire du conseil du Village de Tide Head à 19h00 dans la salle du conseil du Village de Tide Head.

PRÉSENCES

Randy Hunter, Maire
Patrick Lanteigne, Maire Suppléant
Cathy McDavid, Conseillère
Mark St.Onge, Conseiller
Angie Irvine, Administratrice
Un membre du public

APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Il est proposé par le Conseiller St.Onge et appuyé par le Maire Suppléant Lanteigne d'approuver l'ordre du jour avec l'addition de l'item E. Adhésion de la CBDC et l'item F. Transport communautaire du Restigouche. Proposition adoptée.

RÉVÉLATION DE CONFLIT D'INTÉRÊT

Aucun

APPROBATION DU PROCÈS VERBAL

Il est proposé par la Conseillère McDavid et appuyé par le Maire Suppléant Lanteigne que le procès verbal de la dernière réunion régulière du 14 février 2018 soit adopté tel que distribué. Proposition adoptée.

**AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-
VERBAL**

Aucune.

BILLS**FACTURES**

The following bills were brought to the meeting and the financial statements to February 28, 2018.

Les factures suivantes sont apportées à la réunion ainsi que les états financiers au 28 février 2018.

AGF Group Services – RRSP/REER.....	1,990.39
Allen Paquet & Arseneau-Auditing service/Service pour audit.....	3,450.00
Bell Mobility – Cell phones/Téléphones cellulaires.....	301.06
Bremners and Sons-Repairs/Réparations.....	102.42
Brunswick News-Publications for family Day and School bus safety/ Publications pour la Journée familiale & sécurité pour les autobus d'école...	506.00
Bullying Canada - Donation.....	50.00
Curtis Fraser-Overtime meal/Repas pour surtemps.....	45.00
Curtis Malley-Overtime meal/Repas pour surtemps.....	45.00
Doris Pollock – Cleaning/Nettoyage	60.00
Employee's & Council's Wages/Salaires des employés et du conseil.....	10,577.03
Gilles Basques - Supplies / Fournitures.....	115.56
G LeBlanc Fire Truck- Annual Inspection / Inspection annuel.....	1,017.25
Great West Life – March's Benefits/Régimes de prestations pour mars.....	929.80
Irving Oil Marketing GP – Fuel/Essence.....	839.10
Jean Yves Raymond - Recertification for CPR & AED / Recertification en RCR & DEA.....	810.00
Jeff Grant - Excavation.....	1,121.25
Jerry's Plumbing - Thawed frozen water line / Dégeler la ligne d'eau.....	809.69
J.M. Arsenault - Office chair / Chaise pour bureau.....	498.51
JN Savoie- Supplies / Fournitures.....	3.11
Friends of Healthcare Foundation – Donation.....	50.00
Kem Canada MFG - Supplies / Fournitures.....	319.47
Kent - Supplies /Fournitures.....	55.60
Kids Help Phone – Donation.....	50.00
Luc Enterprise - Solid Waste Collection/Collecte des déchets solides.....	2,782.94
Millennium-Chlorine/Chlore.....	468.51
Minister of Finance/Ministre des finances – Fuel/Carburant.....	1,336.91
NB Power/Energie NB – Hall /Bureau.....	1,747.60
– Shop/Atelier	1,221.27
– Lift Stations/Stations de relevage.....	518.03
– Rink/Centre récréatif.....	432.98
– Street Lights/Lumières de rue.....	3,722.52
– Water Works/Distribution d'eau... ..	1,679.08
– Meter/Compteur.....	63.99
NB Research & Productivity-Water analysis/Analyse de l'eau.....	191.42
Receiver General/Receveur Général	
–February Payroll Remittances/Versements de retenues sur paie pour février.....	5,175.09
Receiver General/Receveur Général-Radio Authorization renewal/ Renouvellement d'autorisation pour radio.....	543.00

Rémi Gallant - Cell phone allowance/Indemnité pour cellulaire.....	25.00
Restigouche County S.P.C.A. – Animal Control/Contrôle des animaux.....	155.15
Restigouche RSC Solid Waste Division/CSR Restigouche Division des déchets solides – Solid Waste Disposal / Enlèvement des déchets solides...	2,130.04
Roger Duguay-Crime stoppers meeting for February Réunion d'échec au crime pour le mois de février.....	30.00
Royal Bank – Bank Charges/Frais bancaires.....	68.95
Royal Bank Visa-Stamps / Timbres.....	293.25
Royal Canadian Legion-Donation.....	250.00
RPM Marine - Supplies / Fournitures.....	54.28
Service NB/Service N-B – Mapping Service de cartographie.....	10.00
Service NB/Service N-B – Processing payments/Traitements des paiements.....	12.83
Zenutech- Website/ Site Web.....	28.69
Total	46,687.77

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to approve the financial statements and the payment of these bills. Motion carried.

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge d'approuver les états financiers et le paiement de ces factures. Proposition adoptée.

NEW BUSINESS

AFFAIRES NOUVELLES

Proclamation of Purple Day for Epilepsy

Mayor Hunter proclaimed March 26, 2018 as Purple Day for Epilepsy in the Village of Tide Head.

Déclaration de la journée violette pour l'épilepsie

Le Maire Hunter déclare le 26 mars 2018 la journée violette pour l'épilepsie dans le village de Tide Head

Proclamation of the Nutrition Month

Mayor Hunter proclaimed the month of March as nutrition month in the Village of Tide Head.

Déclaration du mois de nutrition.

Le Maire Hunter déclare le mois de mars le mois de la nutrition dans le village de Tide Head.

Firefighter remuneration

It was moved by Councillor McDavid and seconded by Councillor St.Onge to approve the firefighter's remuneration as per the Provincial minimum wage rate. Motion carried.

Rémunération des pompiers

Il est proposé par la Conseillère McDavid et appuyé par le Conseiller St.Onge d'approuver la rémunération des pompiers selon le taux du salaire minimum provincial. Proposition adoptée.

Hearing of Delegate

Mrs. Judy Murray requested to speak to Council regarding the recent incident with her neighbor's dog. The dog was on her property and killed her cat. She is requesting Council amends the Animal Control By-Law in order to give the SPCA authority to seize the animal in the event of dangerous dog. The neighbor's dogs are constantly running at large, she reported the issue to the SPCA however our current By-Law doesn't give the animal control officer the authority to seize the

Audition du délégué

Mme Judy Murray a demandé discuter avec le conseil au sujet de l'incident récent avec le chien de son voisin. Le chien était sur sa propriété et a tué son chat. Elle demande au Conseil de modifier l'arrêté du contrôle des animaux afin de donner à la SPCA le pouvoir de saisir l'animal dans le cas de chien dangereux. Les chiens du voisin sont constamment errants, elle a informé la SPCA du problème mais notre arrêté actuel ne donne pas le pouvoir à l'agent de contrôle des animaux de saisir l'animal à moins que l'animal soit errant en présence de l'agent. Le maire Hunter a

animal unless the animal is not on his property in the presence of the officer. Mayor Hunter informed Mrs. Murray he has been in contact with the SPCA and Council is currently in the process of updating the By-Law as per the SPCA's recommendations.

CBDC Membership

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to renew the CBDC membership in the amount of \$25.00. Motion carried.

Restigouche Community Transport

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid to donate \$20.00 to the Restigouche Community Transport. Motion carried.

MAYOR'S REPORT

Mayor Hunter reported on the meetings he attended.

A zone meeting was held February 15th in Dalhousie.

February 23 & 24 was the UMN board member's meeting in Fredericton.

February 26 the nursing home meeting.

Fire Department

Councillor St.Onge reported the brigade did not receive any calls last month and they will be having a boot drive March 30th at the Superstore.

NEXT MEETING

The next regular meeting will be held on April 11, 2018 at 7:00 P.M.

ADJOURNMENT

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne to adjourn the meeting at 7:25 P.M.

informé Mme Murray qu'il a contacté la SPCA et que le conseil est actuellement dans le procès de modifier l'arrêté avec les recommandations de la SPCA.

Adhésion de la CBDC

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge de renouveler l'adhésion à la CBDC d'un montant de 25,00\$. Proposition adoptée.

Transport communautaire du Restigouche

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid de faire un don au montant de \$20.00 au Transport communautaire du Restigouche. Proposition adoptée.

RAPPORT DU MAIRE

Le Maire Hunter a rapporté sur les réunions dont il a assisté.

La réunion de zone a eu lieu le 15 février à Dalhousie.

Le 23 & 24 février était la réunion des membres du conseil pour l'UMNB.

Le 26 février était la réunion des membres du conseil pour le foyer des soins.

Département d'incendie

Le Conseiller St.Onge a rapporté que la brigade n'a pas reçu d'appel le mois passé et ils seront au Superstore le 30 mars pour un levé de fond.

PROCHAINE RÉUNION

La prochaine réunion régulière aura lieu le 11 avril 2018 à 19h00.

LEVÉE DE LA SÉANCE

La séance est levée à 7 :25 sur une proposition par le Maire Suppléant Lanteigne.

Randy Hunter
Mayor/Maire

Angie Irvine
Administrator / Administratrice